

SULIT

NO. SOALAN: 70

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATO' SERI MOHAMED AZMIN BIN ALI
[GOMBAK]**

TARIKH : 7 OGOS 2017

RUJUKAN : 10037

SOALAN :

Dato' Seri Mohamed Azmin Bin Ali [Gombak] minta MENTERI DALAM NEGERI menyatakan apakah langkah-langkah yang diambil oleh Kerajaan untuk membanteras individu dan kumpulan militan yang melibatkan diri dalam keganasan di luar negara seperti penglibatan Dr. Mahmud Ahmad yang mendalangi serangan Daesh di Marawi, Filipina.

SULIT

SULIT

Jawapan:

Tuan Yang di-Pertua,

Ancaman dan tahap atau pengaruh kumpulan militan terutama Daesh di Malaysia merupakan satu realiti dan boleh memberi kesan negatif terhadap keselamatan negara pada masa hadapan sekiranya tidak dibendung di peringkat awal.

Kementerian Dalam Negeri tidak akan berkompromi dengan mana-mana pihak termasuk individu-individu yang terlibat dengan sebarang bentuk aktiviti keganasan. Sehingga 30 Jun 2017, PDRM telah menangkap seramai 310 orang ahli kumpulan pengganas Daesh dan telah berjaya menggagalkan 15 percubaan mereka untuk melancarkan serangan sejak Februari 2013.

Mengambil kira insiden yang telah berlaku pada 28 Jun 2016 di Puchong yang telah mencederakan seramai 8 orang awam, Kerajaan sedar bahawa langkah-langkah tegas secara berterusan perlu dilakukan demi menjamin kedaulatan negara terus terpelihara dan keselamatan rakyat secara amnya terus terjamin.

Antara tindakan drastik yang dilakukan adalah dengan meningkatkan kawalan keselamatan di lokasi-lokasi strategik seperti pusat-pusat tumpuan pelancong, kepentingan negara asing dan sasaran-sasaran penting di seluruh negara. Kawalan keselamatan dibuat melalui Strategi Lautan Biru Kebangsaan melibatkan kerjasama agensi-agensi

SULIT

SULIT

keselamatan negara terutamanya oleh PDRM dan Angkatan Tentera Malaysia (ATM).

Pada masa yang sama, kawalan di semua pintu masuk utama negara sama ada udara, darat mahupun laut turut dipertingkatkan termasuk kawalan di sepanjang sempadan Malaysia. Kerajaan dari semasa ke semasa terus meningkatkan penguatkuasaan undang-undang yang berkuat kuasa seperti Akta Pencegahan Keganasan 2015, Akta Kesalahan Keselamatan (Langkah-Langkah Khas) 2012 dan Akta Pencegahan Jenayah 1959.

Kerjasama antara PDRM dengan Suruhanjaya Komunikasi dan Multimedia Malaysia (SKMM) juga dipertingkatkan bagi memantau media-media sosial agar perkembangan pengaruh Daesh dapat dikekang. PDRM juga berusaha menyekat pengaruh dan ideologi Kumpulan IS daripada terus meresap ke dalam pemikiran rakyat Malaysia melalui operasi dan tangkapan yang dilancarkan oleh PDRM dari semasa ke semasa.

Selain daripada itu, beberapa pendekatan turut diambil bagi tujuan penambahbaikan kepada aspek keselamatan dalam negara seperti berikut:

- (a) mempertingkat pengumpulan maklumat risikan berhubung aktiviti pengganas yang berpotensi menggugat keselamatan dan kedaulatan negara;

SULIT

SULIT

- (b) kerjasama erat dengan agensi perisikan dan keselamatan Indonesia, Thailand serta Filipina bagi mematahkan sebarang cubaan meloloskan diri kumpulan pegganas ke Malaysia;**
- (c) meningkatkan keupayaan dan kepakaran teknologi sedia ada; dan**
- (d) menjalin kerjasama dengan semua Agensi/ Jabatan Kerajaan, swasta, NGO, parti politik dan segenap lapisan masyarakat bagi mengekang pengaruh kumpulan pegganas.**

SOALAN (71)**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN
TARIKH : 7 OGOS 2017
[ISNIN]
DARIPADA : YB. DATO' SRI WEE JECK SENG
[TANJUNG PIAI]

SOALAN :-

YB Dato' Sri Wee Jeck Seng [Tanjung Piai] minta **MENTERI KESEJAHTERAAN BANDAR, PERUMAHAN DAN KERAJAAN TEMPATAN** menyatakan apakah keberkesanan pelaksanaan pemisahan sisa yang diperuntukan di bawah Akta 672 Pengurusan Sisa Pepejal dan Pembersihan Awam 2007 sejak akta ini dikuatkuasakan dan statistik jumlah kes didapati kesalahan kepada akta ini serta didakwa ke mahkamah.

JAWAPAN :-

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, pelaksanaan Pengasingan Sisa Pepejal di Punca telah bermula pada 1 September 2015 secara serentak di 7 buah negeri yang menerimapakai Akta Pengurusan Sisa Pepejal dan Pembersihan Awam 2007 (Akta 672) iaitu Wilayah Persekutuan Kuala Lumpur dan Putrajaya, Johor, Melaka, Negeri Sembilan, Pahang, Kedah dan Perlis dengan melibatkan 53 buah kawasan operasi Pihak Berkuasa Tempatan (PBT). Sebanyak 2,189,288 premis telah terlibat yang mana 1,651,906 merupakan premis bertanah dan 537,382 premis bertingkat.

Pelaksanaan program Pengasingan Sisa Pepejal di Punca dan program 3R (*Reduce, Reuse dan Recycle*) dilaksanakan secara berterusan dan menyeluruh melibatkan pelbagai golongan sasaran sebagai usaha meningkatkan amalan kitar semula di kalangan masyarakat negara ini. Menerusi program pengasingan sisa pepejal ini, barangan kitar semula yang telah diasingkan oleh isi rumah ini boleh dijual kepada vendor kitar semula atau dihantar ke Pusat Kitar Semula. Pemilik rumah juga boleh

meletakkan sisa pepejal barangan kitar semula ini di sebelah tong sampah untuk dikutip oleh syarikat mengikut jadual 2 kali dalam seminggu untuk kutipan sisa domestik dan 1 kali dalam seminggu untuk kutipan sisa kitar semula dan sisa pukal (2 + 1) yang telah ditetapkan.

Secara umumnya, masyarakat memberikan sokongan dan sambutan yang positif terhadap inisiatif ini. Hal ini dapat dilihat dengan jumlah kutipan sisa kitar semula yang telah berjaya dikumpul melalui kutipan (2 + 1) iaitu sebanyak **3,651.01 tan** semenjak ia dilaksanakan pada 1 September 2015 sehingga 30 Jun 2017 melalui kutipan dari rumah ke rumah oleh syarikat konsesi.

Hasil pelaksanaan pengasingan sisa pepejal dan amalan kitar semula ini telah menyumbang kepada peningkatan kadar kitar semula negara dari 17.49% pada tahun 2016 kepada 20.9% pada tahun 2017 seiring dengan sasaran kadar kitar semula negara sebanyak 22% menjelang tahun 2020 dan melebihi 2% setahun seperti yang disasarkan.

Pihak Kementerian yakin melalui komitmen yang ditunjukkan oleh segenap masyarakat melalui pembudayaan Pengasingan Sisa Pepejal di Punca ini akan dapat mengurangkan jumlah sisa pepejal yang dihantar ke tapak pelupusan, mengelakkan pembuangan bahan yang boleh dikitar semula, memanjangkan jangka hayat sesebuah tapak pelupusan dan seterusnya mentransformasikan minda masyarakat ke arah amalan hidup yang lestari dan hijau.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, dari aspek penguatkuasaan terhadap pelaksanaan Pengasingan Sisa Pepejal di Punca, seramai 548 anggota penguatkuasa SWCorp telah digerakkan di negeri-negeri yang menerimapakai Akta 672 untuk tindakan penguatkuasaan. Bagi tempoh 1 Jun 2016 sehingga 30 Jun 2017, pemeriksaan telah dijalankan ke atas **318,417** buah premis. Bagi penghuni premis kediaman yang didapati tidak melakukan Pengasingan Sisa Pepejal di Punca, tindakan kompaun akan dikenakan seperti yang tertakluk di bawah Peraturan 14 (3), Peraturan-Peraturan Pengurusan Sisa Pepejal dan Pembersihan Awam (Skim Bagi Sisa Pepejal Isi Rumah dan Sisa Pepejal yang Serupa Dengan Sisa Pepejal Isi Rumah) 2011.

Berdasarkan pemeriksaan yang dijalankan sehingga 30 Jun 2017, sejumlah **195 Notis Pemberitahuan Kesalahan (NPK)** telah dikeluarkan kepada individu atau premis yang gagal melaksanakan Pengasingan Sisa Pepejal di Punca. Daripada jumlah tersebut, sebanyak **67 Notis Tawaran Kompaun** telah dikeluarkan dan jumlah keseluruhan kompaun yang telah dibayar bernilai **RM3,200.00**. Kesemua Notis Tawaran Kompaun tersebut telah dibayar dalam tempoh yang ditetapkan dan sehingga kini tiada kes dibawa ke mahkamah.

Kementerian Kesejahteraan Bandar,
Perumahan dan Kerajaan Tempatan

Julai 2017